
Geachte raad, 

Ik kan helaas maandagavond 12 september niet aanwezig zijn bij het raadsdebat over het actieplan 

Sport en bewegen, vandaar dat ik mijn inbreng op deze schriftelijke manier wil doen. Ik ben Martin 

Broodbakker en ik geef schermles bij schermvereniging Valiant, uiteraard tegen een kleine 

vergoeding,  die niet in verhouding staat tot het loon dat ik met mijn dagelijks werk verdien. Dit is de 

consequentie van het feit dat een kleine sportvereniging als de onze (en ik zou zeggen vrijwel alle 

schermverenigingen in Nederland) niet over voldoende geld beschikt om een leraar in loondienst te 

nemen. Mijn motivatie ligt daarin dat ik graag meer mensen met de schermsport kennis wil laten 

maken en het plezier van bewegen bij wil brengen. Onze vereniging is klein, maar heeft desondanks 

ook jeugdleden, een groot aantal van deze jeugdleden heeft vaak ook een “rugzakje”. Er komen 

relatief veel kinderen met ASS-symptomen op de vereniging, dit zijn kinderen die vaak niet in teams 

kunnen gedijen en bij een individuele sport als schermen uitkomen en dat met vaak veel plezier 

beoefenen. Zoals u hieruit kunt lezen heeft onze vereniging dus niet alleen een sportieve functie, 

maar daarnaast ook een maatschappelijke functie. Onze vereniging is op dit moment nog  in staat om 

te blijven bestaan dankzij de contributie van de leden en het geven van schermlessen op de 

middelbare scholen in Zwolle (uiteraard ook weer tegen milde tarieven, omdat de scholen ook maar 

kleine budgetten hebben). Wij maken gebruik van een gymzaaltje van een basisschool, waarvoor wij 

aan de gemeente (Sportservice) huur betalen, deze huur is het afgelopen jaar flink verhoogd en wat 

ik begrepen heb worden deze huren de komende jaren nog verder verhoogd (wat ik begrepen heb is 

het de bedoeling dat de subsidiëring van de huur richting nul zou moeten). Het gevolg van deze 

huurverhogingen zal zijn dat onze vereniging in Zwolle op zal houden te bestaan, waardoor de 

gemeente helemaal geen inkomsten meer voor dit gymzaaltje zal krijgen op de dinsdagavond. De 

kosten voor de gemeente voor het gymzaaltje zullen blijven bestaan, aangezien ik aanneem dat het 

nog steeds de bedoeling is dat de kinderen op de basisschool kunnen gymmen. Ik vraag mij dan ook 

af in hoeverre de huurverhogingen van de gymzaaltjes bezuinigingen op zullen leveren voor de 

gemeente, ik verwacht alleen maar dat de gemeente minder inkomsten vanuit deze zaaltjes zal 

krijgen als de kleine verenigingen één voor één over de kop zullen gaan. Toen ik de mail over de 

mogelijkheid tot inspraak kreeg en begon met het lezen van het actieplan Sport en bewegen werd 

mijn irritatie steeds groter, vandaar dit schrijven. 

Het actieplan Sport en bewegen is mijn inziens niet meer dan een prachtig verhaal om onder het 

mom van zogenaamde weloverwogen ideeën gewoon botte bezuinigingen door te voeren die de 

Zwolse sportverenigingen zwaar zullen vallen en menige kleine sportvereniging de komende jaren de 

das om zullen doen. Het staat vol met mooie woorden (dynamisch, flexibel, vitaal) die weinig tot 

niets inhouden. Alle verantwoordelijkheden worden zoveel mogelijk naar de verenigingen 

geschoven, die moeten het allemaal gaan doen, de gemeente kijkt toe en geeft minder geld uit, ad 

hoc zal er bepaald worden wat er in voorkomende gevallen moet gebeuren. M.a.w. niemand weet 

waar die aan toe is, want er liggen geen afspraken vast  (althans niet vanuit de gemeente, voor de 

verenigingen wel, die moeten zorgen voor meer verdienvermogen (wat een heerlijk woord!) en meer 

maatschappelijke betrokkenheid).  Er wordt gesteld dat deze nota in samenspraak met 

vertegenwoordigers van de sportorganisatie opgesteld is, alsof de verenigingen het helemaal eens 

zouden zijn met de bezuinigingen. Maar dit is natuurlijk niet meer dan een poging om de raad te 

doen geloven dat de verenigingen het actieplan steunen. Wij als kleine vereniging hebben bij de 

eerste uitnodiging al aangegeven dat wij niet misbruikt willen worden om te doen geloven dat de 

gewenste bezuinigingen in samenspraak met de verenigingen zouden zijn besloten. Het is des te 



triester als ik dan nu moet lezen dat dit inderdaad het geval blijkt te zijn.  Misschien dat de grote 

verenigingen het helemaal eens zijn met dit actieplan, en meer steun vanuit de gemeente en de 

Sportservice krijgen, maar voor mij betekent dit nog steeds het einde van veel kleine verenigingen, 

die zijn immers niet vitaal (volgens de definitie uit het actieplan), maar die er wel voor zorgden dat 

inwoners van Zwolle ook de wat de kleinere sporten konden beoefenen. Hoe jij met dit actieplan 

daadwerkelijk meer “vitale” en bewegende mensen zou moeten krijgen terwijl je de komende jaren 8 

ton gaat bezuinigen is mij een raadsel, veel mooie woorden, maar geen daden.  

Naast mijn kritiek op dit actieplan, vraag ik mij ook nog steeds af wat de meerwaarde van de 

Sportservice is, voor kleine verenigingen hebben ze weinig tot niets te bieden. De cursussen die 

aangeboden worden zijn misschien leuk voor verenigingen met honderden leden, maar hebben geen 

nut voor verenigingen met enkele tientallen leden. Vroeger organiseerde de Sportservice een 

programma voor schoolsport waarbij basisschool kinderen sporten voor een klein bedrag uit konden 

proberen, dit programma wat al weer lang stop gezet is, had voor onze vereniging wel degelijk 

meerwaarde, hierdoor kwamen elk jaar wel enkele nieuwe jeugdleden bij de vereniging. De 

afgelopen jaren heeft Sportservice niet al teveel voor ons kunnen betekenen, behalve dan voor het 

verhuren van de gymzaal, maar dit zou mijn inziens ook prima door een gewone gemeente 

ambtenaar gedaan kunnen worden. 

 

Martin Broodbakker 


